
Protokół nr XXXV/2017 
z XXXV Sesji VII kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 23 października 2017 r. 
 
W XXXV Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: Wójt Gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, Z-ca Wójta – Daniel Kulkowski, Skarbnik Gminy – Mirosława Lica, 
Sekretarz Gminy – Małgorzata Grzegorczyk, Radca Prawny – Elżbieta Zajączkowska.  
 

I. SPRAWY REGULAMINOWE 

 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia XXXV Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski. 
 
2. Stwierdzenie Quorum. 
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 21 radnych. Listę obecności 
podpisało  20 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad dzisiejszej sesji? 

Pan Jan Pawul – Komisja proponuje z porządku obrad, z bloku uchwał zdjąć punkt 8 
tj. projekt uchwały w sprawie nabycia działki nr 550/5 w Juszkowie na własność Gminy 
Pruszcz Gdański oraz pkt.10 tj. projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Pruszcz 
Gdański dla północnej części wsi Cieplewo. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy są jeszcze inne uwagi do 
porządku obrad? 

Nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Przystąpmy do głosowania. Kto z 
Państwa Radnych jest za wnioskiem złożonym przez Pana Przewodniczącego Komisji 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej? 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za zdjęciem z 
porządku obrad, z bloku uchwał punkt 8 tj. projekt uchwały w sprawie nabycia 
działki nr 550/5 w Juszkowie na własność Gminy Pruszcz Gdański oraz pkt.10 tj. 
projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Pruszcz Gdański dla północnej części 
wsi Cieplewo głosowało 18 osób, 2 osoby wstrzymały się od głosu. 

4. Przyjęcie protokołu z  XXXIV Sesji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Kto z Państwa radnych ma uwagi 
do protokołu z XXXIV sesji Rady Gminy? Nie widzę zgłoszeń, wobec tego uważam, że 
protokół z XXXIV Sesji został przyjęty bez uwag. 
 

 



II. Wręczenie nagród za wysokie osiągnięcia sportowe. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak oraz Pan Przewodniczący Rady Gminy 
Marek Kowalski wręczyli nagrodę za wysokie osiągnięcia sportowe w 
dyscyplinie: wyciskanie sztangi leżąc Panu X.   
 
III. Podsumowanie konkursu „Piękna Wieś”. 
Pani Marta Rolska oraz Pan Leszek Czarnecki wręczyli nagrody laureatom konkursu 
„Piękna Wieś”. Lista laureatów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak oraz Pan Przewodniczący Rady Gminy Marek 
Kowalski złożyli serdeczne gratulacje wszystkim nagrodzonym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Zanim przejdziemy do punktu IV, to 
chciałem poinformować, że są na sali Państwo  z sekcji Emerytów i Rencistów Związku 
Nauczycielstwa Polskiego i chcieliby zabrać głos. 
Państwo z sekcji Emerytów i Rencistów Związku Nauczycielstwa Polskiego 
podziękowali Pani Wójt Magdalenie Kołodziejczak za wsparcie organizacji. 
 
IV. Informacje o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Pruszcz Gdański w 
roku szkolnym 2016/17 oraz  o bieżących zadaniach realizowanych w 
placówkach. 
Informacje o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Pruszcz Gdański w roku 
szkolnym 2016/17 oraz  bieżące zadaniach realizowane w placówkach przedstawili 
dyrektorzy szkół w kolejności: 
Szkoła Podstawowa w Straszynie; załącznik nr 3 do protokołu, 
Szkoła Podstawowa w Rotmance: załącznik nr 4 do protokołu, 
Szkoła Podstawowa w Łęgowie; załącznik nr 5 do protokołu, 
Zespół Szkolno-Przedszkolny w Borkowie; załącznik nr 6 do protokołu, 
Zespół Szkół w w Przejazdowie; załącznik nr 7 do protokołu, 
Szkoła Podstawowa w Wiślince, załącznik nr 8 do protokołu, 
Szkoła Podstawowa w Wiślinie, załącznik nr 9 do protokołu, 
Szkoła Podstawowa w Wojanowie, załącznik nr 10 do protokołu, 
Gminne Przedszkole w Straszynie, załącznik nr 11 do protokołu.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Nieczęsto zdarza się, że na 
sesjach Rady Gminy gościmy wszystkich dyrektorów naszych gminnych szkół                    
i placówek oświatowych, dlatego w imieniu radnych złożę Wam najlepsze życzenia, 
wielu sukcesów, oraz wiele satysfakcji z osiągniętej pracy, zarówno w życiu 
zawodowym, jak i w prywatnym. Niech to co Państwo robicie przynosi wiele dobrego, 
żeby ziarno, które siejecie przynosiło dobry plon. Pozwólcie Państwo, że z tej okazji 
symbolicznie wręczymy Wam kwiatki, żeby uhonorować Waszą pracę. Dziękujemy 
również organowi prowadzącemu Pani Wójt za nadzór, oraz podziękowanie dla Pani 
Bożeny Chodkowskiej – Kierownikowi Referatu Oświaty i Spraw Społecznych. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Dziękuję dyrektorom za sprawozdania. Życie 
w placówkach oświatowych to jest cały szereg różnych niespodzianek, problemów, o 
których dyrektorzy nie mówią. Na co dzień współpracujemy, dlatego muszę 
podziękować, za to, że dużą część tych kłopotów rozwiązujecie Państwo sami.  Taka 
jest też Wasza rola. Myślę, że nasze placówki można zaliczyć do jednych z lepszych 
w województwie. Świetnie są wyposażone, mają doskonałą kadrę. Bardzo dziękuję za 
udział w projekcie unijnym, do którego przystąpiły wszystkie szkoły. Wiecie Państwo w 
jakich bólach się ten projekt rodził, przyniósł nam wiele niespodzianek. Jednak po 
dzisiejszych wypowiedziach cieszę się, że wielu dyrektorów podkreślało, że 



wymieniony przeze mnie projekt  niesie wiele dobrego oraz powoduje, że nasze dzieci 
mają szanse wyrównania braków lub jeszcze lepszego rozwoju. Projekt nie jest łatwy. 
Jesteśmy po kontroli realizacji projektu. Wytknięto nam np. że Xawery pisze się przez 
„x”, a nie „ks”. Szczegółowość była nieprawdopodobna. Bardzo dobry wynik kontroli to 
również zasługa dyrektorów. Życzę udanego nowego roku szkolnego. Mam nadzieję, 
że w czerwcu będziemy mówili, że osiągnęliśmy kolejne sukcesy. 
Pani Małgorzata Osowska – Chciałabym podziękować Pani Beacie Jaworowskiej za 
ostatnią uroczystość, która odbyła się w szkole w Borkowie. Szkoła w ramach 
programu „ Katyń. Ocalić od zapomnienia” zorganizowała coś pięknego.  
 Pani Dyrektor proszę o przekazanie gorących podziękowań nauczycielom, 
rodzicom i dzieciom. Wiem, że włożyliście w to ogromną pracę. Jestem dumna, że we 
wszystkich naszych szkołach jest duch patriotyzmu.  
Pan Zdzisław Czerwiński – Mam taką prywatną dygresję. Jest wśród nas pani 
dyrektor, którą znałem jako dziewczynkę z warkoczykami. Dzisiaj ta dziewczynka jest 
wspaniałym pedagogiem. Chodzi mi o Panią Zarównę. 
 
V. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Odbyły się dwa duże spotkania w sprawie 
układu melioracyjnego w naszej gminie. Pierwsze spotkanie było z mieszkańcami 
nowej części Rokitnicy. Dziękuję Pani Sołtys i Radnej  Danucie Czerwińskiej za pomoc. 
Byli obecni mieszkańcy, pracownicy gminy, spółka Czarna Łacha, deweloperzy, którzy 
oddali budynki naszym mieszkańcom. Mam nadzieję, że znaleźliśmy rozwiązania, 
które w dużej mierze pomogą naszym mieszkańcom. Pogoda tegorocznego lata 
pokazała jak niezwykle ważną rzeczą jest utrzymanie rowów melioracyjnych w 
należytym stanie. Czasami takie złe wydarzenia powodują, że ludzie zdają sobie 
sprawę, że nie można zasypywać rowów, bo to jest wbrew interesowi.  
 Drugie spotkanie odbyło się w naszej gminie z miastem Pruszczem, oraz z 
Wojewódzkim Zarządem Melioracji Gospodarki Wodnej. Zaprosiliśmy też Gdańską 
Spółkę Melioracyjną. Spotkanie odbyło się na wniosek mieszkańców Radunicy. 
Dotyczyło polderu radunickiego. Przypomnę, że wody z osiedla wschód w Pruszczu 
są odprowadzane przez kanał wzdłuż ulicy Podmiejskiej na polder radunicki. Ostatnie 
opady również pokazały, że ten układ jednak najlepiej nie funkcjonuje. Będziemy dalej 
kontynuować ten temat. Być może będziemy występowali, żeby zrobić z miastem 
Pruszczem koncepcję zagospodarowania tych wód. Miasto Pruszcz po stronie 
wschodniej bardzo się rozbudowało, przybyło wiele budynków, placów utwardzonych i 
ta absorbcja wody przez grunt jest coraz mniejsza. 
 Mieliśmy duże spotkanie z mieszkańcami naszych miejscowości wzdłuż drogi 226, 
głównie z tymi mieszkańcami, którzy będą pozbawieni części swoich działek w związku 
z rozbudową drogi 226 i jej modernizacją. Dojdzie do zajęcia pewnych fragmentów  
działek położonych bezpośrednio przy drodze. Było to na tym spotkaniu omawiane. 
Mieszkańcy przedstawiali swoje propozycje, oraz uwagi. Pismo z tymi wnioskami 
skierowaliśmy do inwestora, czyli do Zarządu Dróg Wojewódzkich. W sprawie poprawy 
sytuacji na drodze 226, dokładnie w miejscowości Świńcz spotkaliśmy się też z 
Zarządem Dróg Wojewódzkich celem omówienia i możliwości poprawy sytuacji tak, 
żeby mieszkańcom było wygodniej  korzystać z tej drogi.  
 Odbył się „Bieg Doliną Raduni”. Mieliśmy bardzo duże zainteresowanie i 
frekwencję. Dziękujemy wszystkim, którzy przyczynili się do organizacji tego  biegu. 
Jest to wbrew pozorom duże wyzwanie logistyczne, począwszy od przygotowania tras 
po zapewnienie bezpieczeństwa uczestnikom. Za to bardzo dziękuję. 
 Odbyła się w  Ośrodku Kultury, Sportu i Biblioteki Publicznej V edycja festiwalu 



„Bursztynowa Nutka”. Przyjeżdżają do nas dzieci z całego województwa, a czasami 
też z terenów Polski. Pokazują swoje talenty plastyczne, muzyczne. Festiwal cieszy 
się bardzo dużym zainteresowaniem. 
 Odbyłam zebrania w miejscowości Borkowo, Lędowo, w Przejazdowie i Juszkowie. 
 Odbyło się kolejne spotkanie z osobami, które zajmują się oświatą w gminie 
Gdańsk, Kolbudy i Pruszcz Gdański. W spotkaniu uczestniczyli też radcy prawni. 
Rozmawialiśmy o ewentualnym tworzeniu obwodów szkolnych. Pracujemy nad tym. 
Myślę, że do końca roku będziemy mieli już opracowane propozycje. Organem 
prowadzącym będzie oczywiście gmina Kolbudy, z uwagi, że na jej terenie będzie ta 
szkoła. Zastanawiamy się w jaki sposób przygotować obwody szkolne. Nie chcemy 
Kolbud zostawić samym sobie, żeby prowadzili nabór na terenie naszej gminie. 
Jesteśmy w stałym kontakcie z dyrektorem szkoły w Borkowie. Bazujemy na danych 
demograficznych jakimi dysponujemy, żeby jak najbardziej racjonalnie te miejsca, 
które są nam proponowane wykorzystać. Pozwolę sobie umówić z Państwem takie 
spotkanie, na które chcielibyśmy zaprosić Biuro Rozwoju Miasta Gdańska albo 
bezpośrednio wykonawcę, żeby pokazał przebieg inwestycji, jak wygląda na dzisiaj. 
Dostaliśmy informację, że budowa szkoły w Kowalach przebiega bez problemów, 
dosyć sprawnie. W ostatnim czasie był jedynie sygnał, że jest duży problem z 
nośnością gruntów pod salę gimnastyczną. Szczegóły będą nam przekazane i 
będziemy mogli się z informacją pełną zapoznać. Myślę, że takie spotkanie dla 
Państwa będzie też korzystne, żebyście wiedzieli co się w tym temacie dzieje. 
 Mieliśmy spotkanie z przedstawicielem muzeum w Stutthofie na temat miejsc 
pamięci na terenie gminy tj. Straszyn i Juszkowo. Chcieliśmy Państwa prosić o 
zarezerwowanie w budżecie środków na utworzenie takich miejsc pamięci. O marszu 
śmierci i o miejscach na terenie naszej gminy mówiliśmy już od pewnego czasu. 
Wspomnę Pana Radnego Mika, który też o tym mówił. Dzięki współpracy z  muzeum 
wiemy bardzo dokładnie, że postoje były w  Juszkowie i Straszynie. W Rusocinie 
wiemy, że podobóz był na terenie lotniska, nie na terenie naszej gminy. Takie miejsca 
chcemy upamiętnić, stąd też zmiana w budżecie, żeby w styczniu 2018 roku dokonać 
uroczystego odsłonięcia pamiątkowych miejsc.   
 Odbyła się uroczystość, na której była część radnych, mianowicie wręczenie 
stypendiów wójta dla wybitnych uczniów naszych szkół. Nagrodzonych było 15-ścioro 
uczniów.  
 Podpisaliśmy umowę na teleopiekę. Mówiliśmy o tym wielokrotnie. Zakupionych 
mamy 20 aparatów. W tej chwili 15 osób jest objętych teleopieką. Pozostałych pięć 
aparatów czeka na przekazanie. Gdybyście Państwo znali osoby, które są samotne, 
chore i potrzebują takiego wsparcia serdecznie zapraszamy. Myślę, że ten projekt 
będzie się rozszerzał, tym bardziej już mamy pytania w  jaki sposób można do tego 
programu się wpisać.  
 Od kilku tygodni pracujemy nad  projektem budżetu przyszłorocznego. Pieniędzy 
jest ciągle za mało, mimo że w budżecie pojawia się ich trochę więcej. Próbujemy 
wywarzyć, które inwestycje należy kontynuować i są najważniejsze dla naszej 
społeczności. Niebawem będziemy mogli przekazać projekt budżetu do zaopiniowania 
i ewentualnej dyskusji.  
 Prześlemy Państwu jeszcze dokładną informację, ale 11 listopada, jak co roku 
robimy Mszę za Ojczyznę. Ta tradycja w naszej gminie trwa od wielu lat. Co roku 
jesteśmy w innym kościele. W tym roku wracamy do Straszyna. Uroczystość zacznie 
się o god.10:00. 
 Zapraszam wszystkich Państwa chętnych na środę do Borkowa na godz. 18:00 
odbędą się konsultacje w sprawie budowy drogi. Chodzi o koncepcję, którą realizujemy 



z Panem Marszałkiem, miastem Gdańsk i gminą Kolbudy. Będzie projektant, który 
pokaże jak będzie to przebiegało. Do przedyskutowania jest dosyć innowacyjna 
propozycja rozwiązania węzła Kowale. 
 Na jutro zwołaliśmy o godz. 14:00 konferencję prasową w miejscowości Jagatowa. 
Chcemy zaprosić dziennikarzy, żeby pokazać  w jakim miejscu ma ewentualnie być 
realizowana budowa ferm kurzych. Przypomnę, że jest to na granicy z gminą Pruszcz 
Gdański. Państwo wystosowaliście stosowne oświadczenie. Jestem w kontakcie z 
Panem Wójtem gminy Trąbki Wielkie. Rozmawiałam niedawno. Jest kolejne 
uzupełnienie raportu oddziaływania na środowisko. My chcemy teraz iść w teren i 
pokazać o czym mówimy, w jakim miejscu ma się to wydarzyć i jakie skutki to może 
wywołać. Wydaje się nam, że jest to absolutnie chybiona lokalizacja. Jest to bardzo 
blisko zamieszkania wielu naszych mieszkańców. Jest to perspektywiczny obszar, 
piękny krajobrazowo, więc być może jak pokażemy to osobom, które chcą się 
zdecydować na taką inwestycję to zrozumieją, że jest to jedno z najgorszych miejsc 
możliwych do lokalizowania tak uciążliwej funkcji. 
 Kończymy ogłaszanie przetargów na inwestycje. Dzisiaj mamy otwarcie zimowego 
utrzymania dróg. Jesteśmy po otwarciu przetargu na oświetlenie ulicy Bocznej 
Straszyn i Rokitnica. Otworzyliśmy budowę drogi w Przejazdowie. Finiszujemy, jeśli 
chodzi o przetargi. Mam nadzieję, że w ciągu najbliższego miesiąca zamkniemy 
wszystko. Jesteśmy już gotowi na ogłoszenie przetargu na ulice Rataja i Eurovelo, 
czyli ścieżki pieszo-rowerowej Przejazdowo – Wiślinka. Tak jak zakładaliśmy, w tym  
roku chcielibyśmy jeszcze to ogłosić. W przyszłym roku byśmy to realizowali. 
 

VI. Interpelacje i zapytania radnych.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  W związku z wnioskiem, który 
został złożony jakiś czas temu, tzn. żeby treść projektów uchwał była eksponowana 
na rzutnik to od następnej sesji zmienimy formę i będziemy w ten sposób sesję 
prowadzić. Czy jest akceptacja radnych? 

W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za wyświetlaniem 
projektów uchwał na rzutniku podczas sesji Rady Gminy głosowało 20 osób. 
 
Pan Jan Pawul – Panie Przewodniczący proszę o udzielenie głosu Panu X ,w celu 
przedstawienia sprawy z jaką do nas przyszedł. 
Pan X – Nazywam się X. Jestem mieszkańcem Straszyna od 30 lat. Przyszliśmy do 
Państwa kilka słów powiedzieć o wyłożeniu planu Jagatowo, o zmianie przeznaczenia 
gruntów. Poprosiłbym sąsiada, bo jesteśmy w czwórkę jako przedstawiciele siedmiu 
rodzin. Wnioskowaliśmy o przekwalifikowanie. Niestety w wyłożonym planie jest nadal 
rola. Panie Marku proszę. 
Pan X – Nazywam się X. W 2011 roku szczęśliwie zakupiłem działkę rolną w 
Jagatowie. Przed zakupem działki, sprawdziłem możliwości przekształcenia ją w 
działkę przeznaczoną pod budownictwo jednorodzinne. Odbyłem szereg spotkań w 
gminie w referacie planowania przestrzennego z panem kierownikiem Milińskim, oraz 
z pracownikami. Zapoznałem się ze studium, które przewidywało, że w drugim etapie 
będzie działka rolna, że w następnym planie, który będzie przygotowywany na pewno 
będzie przekształcona w działkę budowlaną. Niestety upłynęło 6 lat. Odbyliśmy w tym 
czasie szereg spotkań. Kolega Mirek prowadzi statystykę. Spotkań było ok. 30. 
Kontrolowaliśmy kiedy ten plan będzie doprowadzony do końca. W momencie kiedy 
zaczął być tworzony, dwa lata temu byłem u kierownika Milińskiego, który pokazał mi, 
że szczęśliwie nasze działki zostały objęte tym planem. Byliśmy w związku z tym 
uspokojeni. Kontrolowaliśmy tylko temat kiedy plan zostanie wprowadzony w życie. 



Okazało się, że 18 września, kiedy plan został wyłożony publicznie, że nasze działki 
nadal są rolne. Niestety 6 lat naszego chodzenia po gminie, nie przyniosło żadnego 
efektu. Na ostatnim spotkaniu, które odbyliśmy z panią wójt tj. 4 października 
zebraliśmy się w grupie 7 osób zainteresowanych tym planem, żeby przekształcić 
nasze działki w działki budowlane. Pani wójt powiedziała nam, że nie wiadomo jak to 
się stało, że nastąpiła jakaś kolosalna pomyłka, że ten plan nie zostanie wprowadzony 
w  życie, że konsultacje społeczne się już nie odbędą, plan nie ujął naszych wniosków 
i nie będzie dalej procedowany. Dnia 11 października podczas wyłożenia planu, 
usłyszeliśmy, że nie jest to do końca prawda, stąd nasza dzisiejsza obecność i prośba 
do Państwa Radnych, żeby przerwać procedowanie tego planu, żebyśmy zostali 
uwzględnieni. Działki, które posiadamy to jest ok. 2 ha. Po 6 latach chodzenia i 
upominania się zostaliśmy na lodzie. Nie będziemy czekać na kolejne uchwalanie 
planu, ponieważ w tej chwili, jeżeli będzie uchwalany plan to być może w tym roku czy 
na początku przyszłego. Natomiast na następny plan będziemy czekali 6 -7, a może i 
10 lat. W moim przypadku jest to niemożliwe. 
Pan X –  Chciałem dodać, że pierwszy projekt planu był w 2013 roku. Byłem na 
dyskusji publicznej. Pan kierownik powiedział, że nie ma podstaw, żeby nasze grunty 
były przekształcone. Przez dwa lata każdy z nas był w gminie i mieliśmy zapewnienie, 
że nasz obszar został wysłany do ministerstwa. Nasz obszar  to klasa 3A oraz 3B. 
Okazało się, że nasz obszar nie został jednak wysłany do ministerstwa. Nie chcę 
wskazywać jakiegoś błędu, czy oskarżać kogoś. Przez dwa lata jednak mówiono nam, 
że poszło do Warszawy, wróciło, nie było żadnych zastrzeżeń. Dnia 18 września 
nastąpiło wyłożenie. Wszyscy się cieszymy. Okazuje się jednak, że działka jest 
mieszkaniowa. Nikt z nas nie wnioskował o rolę mieszkaniową, bo nikt z nas nie jest 
rolnikiem.  
Pani Weronika Chmielowiec – Chciałam Panu zadać pytanie. Pan mówi byliśmy, 
rozmawialiśmy. Czy macie państwo to na piśmie, że Wasze sprawy były kierowane, 
czy tylko były to rozmowy z kierownikami referatów i panią wójt? Czy macie dokumenty 
potwierdzające, że wasze wszystkie ustalenia były na etapie prowadzone, czy tylko 
mamy wierzyć panom na słowo? Inaczej wygląda sytuacja kiedy zobaczymy 
dokumenty, a inaczej jeśli pan mówi, że coś ustalił. Niestety dzisiaj mamy takie czasy, 
że jak nie ma dokumentu to bardzo trudno cokolwiek udowodnić, że ktoś coś obiecał, 
czy zapewnił o czymś. Czy jest jakiś ślad po tym, że faktycznie takie rozmowy i 
zapewnienia były? 

Pan X –  Nie ma takiego śladu, jeśli chodzi o temat naszych rozmów, ponieważ nie 
było podstaw, żebyśmy pisali coś na piśmie. Złożyliśmy nasze prośby o 
przekwalifikowanie ziemi rolnej na mieszkaniową. Była podjęta uchwała we wrześniu 
2014 roku. Na podstawie tej uchwały, nastąpiła procedura zmiany i wyłożenia planu. 
Pod uzasadnieniem projektu uchwały 2013 roku podpisał się pan kierownik. Kierownik 
stwierdził, że istnieje zabudowa intensywna, że jak najbardziej nadaje się teren do 
przekształcenia. Ten teren był sporo mniejszy od tego co jest dzisiaj w tym obszarze. 
Jest tam napisane, że przylegają nasze tereny, działki do głównej drogi Jastrzębia. W 
ostatnim czasie została położona kanalizacja, została utwardzona droga płytami i 
dlatego było takie uzasadnienie. W uchwale z roku 2014 uzasadnienie jest zupełnie 
inne. Nie ma już tego zapisu, który był w roku 2013. 
VII. Sprawy sołeckie. 

1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański.  
Nie zgłoszono. 
2. Zapytania i wnioski sołeckie. 

Pan Jan Feliksiak – Wypowiedź nie nagrała się z powodu wyłączenia mikrofonu. 



Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Może dopowiem. Nie jest to 
komisja alkoholowa. Ona ma inną nazwę. Nie ta komisja ustala zasady sprzedaży. Ma 
ona za zadanie pilnować, żeby te zasady były przestrzegane. Zasady sprzedaży 
alkoholu na terenie gminy określa w uchwale Rada Gminy. Taką uchwałę Rada Gminy 
jakiś czas temu podjęła i ustaliła zasady. Pismo oczywiście może Pan złożyć. 
Pani Jolanta Bielecka – Chciałabym zapytać jak daleko jest remont mostu w Krępcu? 
Wiem, że były jakieś kłopoty.  
Pan Edward Leszczyński – Mam kilka spraw, które są dosyć pilne. Być może jeszcze 
na ten rok. Chodzi mi o przystanek autobusowy w kierunku Gdańska w Rusocinie. Jest 
on kompletnie zdewastowany. Nie można usiąść, nie ma rozkładów jazdy. Tak dłużej 
on tam nie może funkcjonować. Nie wiem czy jest on gminny, czy nie. Proszę o 
zainteresowanie tym przystankiem. Druga rzecz to przystanek dowozu dzieci do 
szkoły, ten przy torach kolejowych. Pani Wójt, kiedy powołano mnie na stanowisko 
sołtysa ten przystanek wyglądał troszkę gorzej. Nie było wiaty przystankowej. Później 
otrzymaliśmy wiatę. Wiata została zdewastowana przez mieszkańców. Trudno unikać 
takich sytuacji. W tej chwili sytuacja jest jeszcze gorsza. Jest tam błoto. Teren jest 
nieutwardzony, a przede wszystkim  nie jest to wygrodzone od torów kolejowych. 
Przylega on bezpośrednio do torów. Chyba w tych czasach powinno to troszkę 
wyglądać lepiej. To samo dotyczy dojścia do świetlicy gminnej. Droga ta jest 
systematycznie co roku równana, ale niestety błoto jak było, jest dalej. Jest to 
połączenie z ulicą Sportową, sytuacja jest niekomfortowa. 
Kładka na rzece Kłodawce – pisałem pismo pod koniec września o bardzo pilną 
naprawę tej kładki. Nie wszystkie deski są zgniłe czy spróchniałe, ale końcówki kilku 
desek są już spróchniałe i nie mają oparcia. W niedługim czasie one się złamią. 
Prawdopodobnie był ktoś, kto określał stan techniczny  i stwierdził, że mostek nadaje 
się nadal do użytku. Nie twierdzę, że on się nie nadaje, tylko dmucham na zimne. 
Jeżeli ten pan biegły nie zauważył tego  braku barierki, która leży utopiona w wodzie, 
a mam to napisane w zgłoszeniu, no to naprawdę myślę, że nie trzeba być uczonym, 
żeby to widzieć, że ta sytuacja stanowi zagrożenie. To samo dotyczy drzew przy ulicy 
Przemysłowej. Być może zostaną one usunięte czy obcięte gałęzie. Na razie została 
posprzątana, woda odpływa. Dziękuje bardzo za to. Jednak przy tej okazji, żeby nie 
wymienić płyt, które przykrywają te koryta to nie wiem, jak dalej będzie to 
funkcjonowało. Jeszcze sprawa wód opadowych na ulicy Długiej za torami. Jest to 
nowa sprawa. Proszę o przyjrzenie się temu. 
Pan Zdzisław Czerwiński -   Pani Wójt, dzisiaj nie wyjdę z tej sali jak nie otrzymam 
odpowiedzi. Od 8 lat proszę… część wypowiedzi nie nagrała się z powodu wyłączenia 
mikrofonu.  
Tam chodzi o dołożenie 10.000 zł. Należy położyć płyty betonowe w lewoskręt z drogi.  

Druga sprawa – skrzynie na piasek. Proszę o suchy piasek, a nie mokry. 
Pan Maciej Wysocki – Przyznam, że długo się wstrzymywałem, żeby na ten temat 
głosu nie zabierać. Natomiast po ostatnim sms’ie od pani, która prowadzi u nas 
świetlicę niestety, stwierdziłem, że należy zabrać głos. Chodzi o nasze Trzy Krajobrazy, 
które mieszczą się w naszej świetlicy. Pan, który tam jest stwarza problem. Pierwszy 
problem to palenie papierosów. Drugi problem, bo mu dzieci krzyczały, jemu to 
przeszkadzało. W tej chwili jest problem najgorszy. Zbliża się sezon grzewczy, a ten 
pan zaczyna przestawiać piec od ogrzewania. Przeczytam, co w piątek napisała mi 
pani świetliczanka: „ W dalszym ciągu nie ma o 16:00 ogrzewania. Jest wyłączone, 
więc jeżdżę z dziećmi rowerami”. Przecież ten pan nie jest od tego, żeby przestawiał 
piece. Chciał od nas górę jako dodatkowe pomieszczenie to daliśmy mu. Naprawdę 
szliśmy na ustępstwa. Obecnie jest to przesada. Bardzo bym prosił, skoro w Urzędzie 



Gminy jest ktoś kto może się zająć ustawieniem pieca gazowego to niech podjedzie 
do naszej świetlicy i go tak ustawił, żeby te dzieci mogły spokojnie siedzieć tam. 
Pan Antoni Byczyński – Gazyfikacja Dziewięciu Włók przebiega od 9 lat. Nie wiem 
czy 6 lat nie starczyłoby na to, żeby załatwić własności działki. Między innymi pan 
zastępca wójta był kierownikiem akurat w urzędzie. Przyglądałem się tym papierom. 
Jest to obraz nędzy i rozpaczy tzn. działanie, które wykonywał  powiat. Obecnie sprawa 
jest w Sądzie. Sąd będzie ustalał, kto jest właścicielem działek. Można było przecież 
o to 6 lat temu się starać. To samo dotyczy chodnika menonickiego. Osobiście przez 
panią zostałem poproszony o zrzeczenie się, również inne osoby. Pomimo tego, nadal 
płacimy podatek.  Czy to też te 6 lat to za krótko na załatwienie tego tematu? To dotyczy 
panów, którzy tu przyszli.  
Sprawa hydrantów – Od paru lat się mówi o tym, a hydranty są nadal nieprzeglądane. 
Podobno brak funduszy. Bilfinger Berger zapłacił   za wodę. Pytanie, które zadawałem 
już dwa lata temu. Do dzisiaj odpowiedzi nie uzyskałem, panie przewodniczący.  
Pani Ewa Romik – Jestem pod wielkim wrażeniem placu zabaw w Rekcinie. Zabawka, 
która została tam postawiona  jest świetna. Dziecko mające rok i sześć miesięcy 
bezpiecznie po niej chodzi. Moja prośba, wiem, że kończymy nowe place zabaw, może 
wtedy wrócimy do tych placów zabaw w Rotmance czy jeszcze w innych 
miejscowościach. Wówczas poproszę o taką zabawkę. Naprawdę wielki szacunek. 
Panie Wójcie, ogrodzenie, które też tam zostało postawione, jest bardzo bezpieczne. 
My nie jesteśmy biedni, ale kiedyś u mnie w domu mówiono: „biedny robi raz, a 
dobrze”. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Odniosę się do wystąpienia panów w sprawie 
gruntów w Jagatowie. Wniosków o zmianę planów zagospodarowania do gmin 
wpływają dziesiątki. Gdybyśmy dzisiaj chcieli zrealizować wszystkie, to nie 
mówilibyśmy o gminie rolniczej, tylko zabudowanej w 100%. Doskonale pamiętam i 
zgadzam się, że spotkaliśmy się wielokrotnie i rozmawialiśmy na ten temat. Plan 
zagospodarowania dla Jagatowa opracowują urbaniści, z którymi podpisujemy umowy. 
Nasi pracownicy nie mają takich uprawnień. Pani urbanistka po przeanalizowaniu 
gruntów, które są przeznaczone do zmiany planu, poszła odrobinę za daleko i 
wykluczyła teren.  Możemy kolejne tereny pod zabudowę przeznaczać, jeżeli 
dotychczasowe w studium są w 70% zabudowane. Państwa działki były w drugim 
etapie studium. Jeżeli 70% nie jest zabudowana, nie powinniśmy wnioskować o 
zmianę klasyfikacji gruntów. Pani urbanistka oparła się o to i w związku z powyższym 
uwzględniła tylko część przewidzianego planu. Ktoś kto kupuje ziemię rolniczą na 
terenie gminy musi się liczyć z tym, że nikt nie da gwarancji, że ta ziemia uzyska status 
ziemi budowalnej. Owszem, były rozmowy, że będzie część tego gruntu, te 2 ha 
pewnie przewidziana w zmianie planu, natomiast został bardzo dobrze sprawdzony 
dotychczasowy procent zabudowy. Nie był wypełniony w 70 % teren dotychczas 
przewidziany pod zabudowę i dlatego ten obszar został zmniejszony.  
Po spotkaniu z Państwem prosiłam, że jest wyłożony plan i proszę wnieść swoje uwagi. 
Spróbujemy jeszcze raz to procedować. Państwo uznali, że przyjdą i przekażą swoją 
sytuację, że po 6 latach, mimo zabiegów będzie zmiana planu, a nie zostało to 
zrobione. Chcę Państwu powiedzieć wprost, że niektóre osoby, które pokupowały w 
celach różnych  ziemię rolną mogą się nigdy nie doczekać zmiany planu. Rada Gminy 
podejmuje uchwałę. Na dzisiaj Ministerstwo Rolnictwa mówi wprost: bilans zabudowy 
jeżeli tereny przeznaczone pod zabudowę, został wyczerpany to wprowadzamy nowe 
tereny. Komentarz Pana Byczyńskiego, oczywiście jak zwykle na miejscu, pana 
zdaniem jest to niechęć urzędników, być może jakieś kombinacje, czy niedopełnienie 
pewnych zobowiązań. Urbanista bardzo dokładnie przeliczyła procent dotychczasowej 



zabudowy. Nie przekroczono 70 % w związku z tym wyłączono ten teren. Kończy się 
termin wyłożenie. Jeśli Państwo nie złożą stosownych uwag do planu wyłożonego to 
plan będzie miał szanse uchwalenia w  takim kształcie w jakim jest. To Państwu 
przekazałam, przepraszając trzy razy, że istotnie być może pani urbanistka bardzo 
literalnie do tego podeszła, ale  z drugiej strony pewnych przepisów musimy 
przestrzegać. Uważam, że nie jest to żadna nadzwyczajna sytuacja, ani afera czy 
kombinacje, tylko po prostu zwykła procedura. 

Wracając do wypowiedzi Pana Byczyńskiego. Pan sołtys ma zwyczaj szkolenia 
pracowników gminy i pokazywania szczególnie na sesjach i zebraniach wiejskich jak 
to wszyscy wokół źle pracujemy. Dostałam na poprzednim zebraniu reprymendę na 
temat tego, że nie buduje się gazociąg w Dziewięciu Włókach. Chcę jasno powiedzieć, 
że gmina może wspierać i zabiegać o pewne inwestycje, ale nie mamy wpływu na to 
czy gazociąg będzie wybudowany, czy sieć energetyczna będzie wybudowana, czy 
rzeka będzie przebudowana. Od tego są stosowne instytucje. Włączyliśmy się do 
rozmów, ponieważ jedna z działek w Dziewięciu Włókach jest własnością Agencji i 
Starostwa. Dzisiaj Sąd prowadzi postępowanie czyja ta działka jest i kto może złożyć 
zgodę na dysponowanie gruntem. Panie Sołtysie, może Pan ma taką moc, bo ja takiej 
nie mam, żeby zmusić Sąd do uporządkowania tej sprawy. Gmina napisała pismo. Pan 
Wójt  zorganizował spotkanie z właścicielami gruntów. Była deklaracja, że Starostwo 
wystąpi o przyśpieszenie i uporządkowania spraw w księgach wieczystych oraz 
Agencji Nieruchomości. Spotkałam się z dyrektorem Śliwickim trzy czy cztery miesiące 
temu z prośbą o to czy rzeczywiście Agencja wystąpiła i czy jest stosowny zapis w 
księgach wieczystych. Dyrektor zobowiązał się, że Agencja Nieruchomości wystąpi z 
takim pismem o przyspieszenie sprawy. Nic ponad to zrobić nie możemy.  Pana ocena 
pracy jest jaka jest i pewnie tego nie zmienimy. 
Pan Zastępca Wójta Daniel Kulkowski – Jeżeli odpowiadamy już na pytania to 
chciałbym się zwrócić do Pana Sołtysa Byczyńskiego. Panie Sołtysie jeśli chodzi o 
hydranty to pamiętam ostatnie spotkanie z Państwem Sołtysami. Spotykamy się 
zawsze w pierwszą środę miesiąca. Pan teraz macha ręką, ale myślę, że jest to nie na 
miejscu. Pan Sołtys Zbroiński zgłaszał problemy z hydrantami i po tym zgłoszeniu 
podjąłem rozmowę ze spółką Eksploatator. Spółka na następny dzień umówiła się z 
panem sołtysem w Mokrym Dworze. Przejrzeli wszystkie wątpliwości. Odpowiedzieli 
na wszystkie pytania. Pan nie zgłaszał problemów z hydrantami. Jest to jakaś nowość 
sprzed chwili. Informację Pana przyjmuję jako uwagę. Przekaże to spółce Eksploatator 
i panowie się skontaktują. Chciałem jeszcze dodać, że nasza gmina jest stosunkowo 
duża. Panowie z Eksploatatora nie są w stanie przejrzeć na raz wszystkich hydrantów. 
Robią to sukcesywnie. Są miejscowości gdzie fachowcy już byli, przejrzeli, tam gdzie 
była potrzeba, ocenili i naprawili. W przypadku Mokrego Dworu pojawiło się takie 
zgłoszenie ad hoc na spotkaniu i reakcja też była szybka. Po to odbywają się te 
spotkania z sołtysami, żeby takie bieżące sprawy zgłaszać. Nie wiem czy jest to temat, 
którym trzeba zawracać głowę Państwu Radnym, ale jeśli Pan tak uważa, to ma Pan 
odpowiedź, że w sprawie hydrantów to spółka się z Panem skontaktuje.  
Pan Antoni Byczyński – Cały czas były trudności. W końcowej fazie kiedy zacząłem 
się interesować to powiat się z kilku rzeczy bardzo szybko wycofał. Tak to wygląda. 
Pan Zastępca Wójta Daniel Kulkowski – Panie Sołtysie odnośnie gazu musimy mieć 
świadomość tego, że jeżeli mówimy o „gazyfikacji”, tak jak pan to nazwał, to tą 
inwestycję projektuje, buduje i odpowiada za nią Pomorska Spółka Gazownictwa. To 
nie my jako gmina zasilamy w gaz mieszkańców. Jest to inwestycja spółki prawa 
handlowego Pomorskiej Spółki Gazownictwa. Tą inwestycję ktoś z ich ramienia 
prowadzi, projektuje, załatwia wszelkie wymagane dokumenty. Jeżeli gazownia nie 



potrafi tych dokumentów skompletować to nie uzyska pozwolenia na budowę. Trzeba 
rozmawiać z inwestorem czyli gazownią. 
 
Sesję opuścił radny Maciej Wysocki. 
 
VIII. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
1.zmiany uchwały budżetowej na rok 2017 
Projekt uchwały odczytała Mirosława Lica – Skarbnik Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Karol Kardasiński – Cieszę się, że mamy punkt o ochronie miejsc pamięci walk 
i męczeństwa w Juszkowie i Straszynie. Chciałem też przypomnieć, na co w 
dokumentach wiele wskazuje, że taki podobóz pracy Stutthof mieścił się przy ul. 
Przemysłowej w Cieplewie w miejscu gdzie chyba jest  hala Mibora. Można pomyśleć 
też o upamiętnieniu tego miejsca, bo są to takie trzy miejsca w naszej gminie znane i 
opisane historycznie. Składam taką propozycję. Ostatnio rozmawiałem z Panem X, z 
naszym powiatowym historykiem i ekspertem. Mówi, że są na to zdjęcia lotnicze i 
dokładnie widać, że w tym miejscu ten obóz był.   
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Nie wiem czy pan radny nie słyszał, czy nie 
było pana. Jesteśmy w stałym kontakcie z muzeum w Stutthofie. Z informacji, które 
uzyskaliśmy, jest to stwierdzone, że obóz pracy, o którym pan radny wspomina był 
położony na terenie obecnego lotniska, nie przy hali Miboru. Taką mamy informację od 
muzeum.    
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXV/98/2017 z 
dnia 23 października 2017 r. w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017; 
 

2. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytała Mirosława Lica – Skarbnik Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXV/99/2017 z 
dnia 23 października 2017 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Pruszcz Gdański; 
 
3.wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz zwolnień od tego podatku 
na terenie Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytała Mirosława Lica – Skarbnik Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXV/100/2017 z 
dnia 23 października 2017 r. w sprawie wysokości stawek podatku od 
nieruchomości oraz zwolnień od tego podatku na terenie Gminy Pruszcz 



Gdański; 
 
Sesje opuściła radna Magdalena Migowska; 
 
4. powierzenia w 2018 r. wykonania zadań publicznych z zakresu pomocy 
społecznej Gminie Suchy Dąb 
Projekt uchwały odczytała Małgorzata Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
Pani Sekretarz Gminy Małgorzata Grzegorczyk – Przedmiotem kolejnych trzech 
uchwał będzie wyrażenie zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego z gminą 
Suchy Dąb, miastem Pruszcz Gdański oraz z gminą Pszczółki, w sprawie powierzenia 
w 2018 roku tym gminom zadań publicznych z zakresu pomocy społecznej, które będą 
polegały na prowadzeniu ośrodka wsparcia środowiskowego domu samopomocy. 
Umożliwi to kierowanie do nich osób wymagających opieki zamieszkałych na terenie 
gminy Pruszcz Gdański i ustaleniu odpłatności za korzystanie przez te osoby z usług 
środowiskowych domów samopomocy. Nie będę odczytywała treści tych uchwał, 
ponieważ są one identyczne dotyczą tylko wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
z gminą Suchy Dąb, następna z miastem Pruszczem, oraz z gminą Pszczółki. Jeżeli 
są jakieś pytania to bardzo proszę. 
 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXV/101/2017 z 
dnia 23 października 2017 r. w sprawie powierzenia w 2018 r. wykonania zadań 
publicznych z zakresu pomocy społecznej Gminie Suchy Dąb; 
 

5. powierzenia w 2018 r. wykonania zadań publicznych z zakresu pomocy 
społecznej Gminie Miejskiej Pruszcz Gdański 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXV/102/2017 z 
dnia 23 października 2017 r. w sprawie powierzenia w 2018 r. wykonania zadań 
publicznych z zakresu pomocy społecznej Gminie Miejskiej Pruszcz Gdański; 
 
6. powierzenia w 2018 r. wykonania zadań publicznych z zakresu pomocy 
społecznej Gminie Pszczółki 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXV/103/2017 z 
dnia 23 października 2017 r. w sprawie powierzenia w 2018 r. wykonania zadań 
publicznych z zakresu pomocy społecznej Gminie Pszczółki; 
 



7. ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 
ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych przez mieszkańców Gminy 
Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytała Małgorzata Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pani Elżbieta Dymek – Problem odpłatności szczegółowo przedstawiałam dla 
schroniska, lub później jak się w naszej ewentualnie sytuacji znajdzie, że będziemy 
mieć mieszkania chronione czy ośrodki wsparcia innego typu, domy dla samotnych 
matek, samopomocy to opłata będzie zasadna, ponieważ będzie jasno określała kto, 
ile za pobyt w takim miejscu ma zapłacić. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXV/104/2017 z 
dnia 23 października 2017 r. w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 
ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 
chronionych przez mieszkańców Gminy Pruszcz Gdański; 
 
8. o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu obrębu geodezyjnego Straszyn – rejon cmentarz 
Projekt uchwały odczytał Krzysztof Miliński – Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej 
i Rozwoju Gminy. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXV/105/2017 z 
dnia 23 października 2017 r. w sprawie o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego fragmentu obrębu 
geodezyjnego Straszyn – rejon cmentarz; 
 

9. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Pruszcz Gdański dla północnej części wsi Cieplewo 
Projekt uchwały odczytał Krzysztof Miliński – Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej 
i Rozwoju Gminy. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXV/106/2017 z 
dnia 23 października 2017 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Pruszcz Gdański 
dla północnej części wsi Cieplewo; 
 

10. wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego w spółce 
EKSPLATATOR sp. z o.o. z siedzibą w Rotmance i objęcie nowych udziałów przez 
Gminę Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytała Magdalena Kołodziejczak – Wójt Gminy. 



Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXV/107/2017 z 
dnia 23 października 2017 r. w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie 
kapitału zakładowego w spółce EKSPLATATOR sp. z o.o. z siedzibą w Rotmance 
i objęcie nowych udziałów przez Gminę Pruszcz Gdański; 
 

11. zasad nabywania nieruchomości gruntowych przeznaczonych na 
komunikację nie stanowiących publicznych dróg gminnych 

Projekt uchwały odczytał Daniel Kulkowski – Zastępca Wójta. 
Pan Jan Pawul – Komisja zajmowała się projektem uchwały na dwóch posiedzeniach 
i wnosi o dopisanie trzech punktów: 
§2 ust.1 pkt. 9 „Szerokość pasa drogowego drogi wewnętrznej nie może być mniejsza 
od szerokości ustalonej w planie miejscowym aktualnym w terminie uzyskania 
pozwolenia na budowę lub zgłoszenia robót budowlanych.” 
§2 ust.1 pkt. 10” Ilość ogólnodostępnych miejsc postojowych zlokalizowanych w pasie 
drogowym zgodna jest z wymaganym miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego aktualnego w terminie uzyskania pozwolenia na budowę drogi” 
§4 „ W wyjątkowych sytuacjach gmina może nabywać nieruchomości stanowiące drogi 
wewnętrzne niespełniające warunków określonych w §2 ust.1 i 2 po uzyskaniu zgody 
Rady Gminy.” 
Jeżeli te punkty znajdą się w proponowanym projekcie uchwały opinia komisji będzie 
pozytywna. W załączniku jest numeracja troszkę inna, są dwa punkty 5,one powinny 
być poprzesuwane odpowiednio. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z Państwa jest za tym, żeby 
uwzględnić wniosek złożony przez pana przewodniczącego komisji komunalnej?  
 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za 
uwzględnieniem wniosku komisji komunalnej o dopisanie dodatkowych 
punktów głosowało 18 osób; 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pani Weronika Chmielowiec – Mam uwagę techniczną w pkt. 8 „ Jeżeli w pasie drogi 
usytuowana jest ścieżka rowerowa, jej szerokość wynosi półtora metra gdy jest ona 
jednokierunkowa, dwa metry jeśli jest dwukierunkowa i 2,5 metra gdy ścieżką mogą 
korzystać piesi.”  
Ścieżką rowerową nigdy nie mogą korzystać piesi. Wynika to z innych przepisów. 
Proponowałabym zamienić to na „ jeśli jest drogą pieszo-rowerową”. 
Pan Karol Kardasiński – Mam pytanie ogólne. Dlaczego zmieniamy tą uchwałę?  Od 
5 lat obowiązywała ta poprzednia? Czy chcieliśmy sam załącznik? Wiem, że od kilku 
lat trwała dyskusja żeby taki załącznik się znalazł czy dążyliśmy do tego, żeby w ogóle 
coś w tej uchwale zmienić. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Taki był wniosek komisji, żeby dokonać 
aktualizacji tej uchwały. Tak jak pan przewodniczący komisji powiedział. Były dwa 
posiedzenia komisji, na których dyskutowano nad tym. Jest to efekt pracy. 
Pan Zygmunt Zalewski – Mam pytanie. W stosunku do uchwały LXV z 2012 roku w 
§4 było „ Po ustaleniu warunków w wysokości ceny nabycia Wójt występuje do Rady 



Gminy  z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie drogi 
na własność. Rada Gminy podpisuje uchwałę po uzyskaniu opinii komisji gospodarki 
komunalnej”.  
Ten paragraf został anulowany. Nie ma tego paragrafu. Rada faktycznie chce się 
pozbyć swoich uprawnień decyzyjnych? 
Pan Jan Pawul - § 4 mówi, że za zgodą Rady Gminy, nie komisji.  
Pan Zygmunt Zalewski – § 4 – ten, który pozostawiał decyzję Radzie Gminy po opinii 
komisji, został zamieniony w wyjątkowych sytuacjach. W jakich sytuacjach gmina 
może nabywać nieruchomości po uzyskaniu zgody Rady Gminy? 

Pan Jan Pawul – W wyjątkowych sytuacja Rada Gminy może, jeżeli będzie pozytywna 
opinia. 
Pan Zygmunt Zalewski – Dlaczego rezygnujemy z poprzedniego  § 4? 

Pan Jan Pawul – Dlatego, że tutaj proponowaliśmy załącznik. Jeżeli w załączniku 
dokumenty się zgadzają, to po co jeszcze powielać. 
Pan Zygmunt Zalewski – Czegoś nie rozumiem.    
Pani Elżbieta Zajączkowska – Matejko – Jeżeli rada podejmuje  uchwałę w sprawie 
zasad, która jest aktem prawa miejscowego i te zasady są ustalone bardzo 
szczegółowo to wójt ma obowiązek wykonać wszystkie punkty wymienione w tej 
uchwale. Dopiero rada podejmuje uchwałę co do zgody na zbycie nieruchomości, 
jeżeli nie ma zasad. Jeżeli są zasady nie ma takiej potrzeby, żeby rada wyrażała 
każdorazowo zgodę na zbycie czy nabycie nieruchomości. Po to są właśnie zasady. 
Jeżeli nie ma zasad wtedy jest zgoda na zbycie czy nabycie. 
Pan Karol Kardasiński – Pytanie do Pani Radcy: jak to jest w kwestiach finansowych, 
my ustalamy  czy jest jakaś granica za ile wójt dostaje możliwość decydowania?  
Pani Elżbieta Zajączkowska – Matejko – Musi być zgodna z wyceną nieruchomości. 
Taka jest podstawowa zasada. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Przypomnę, że jeśli gmina nabywa coś to 
musi być wycena biegłego rzeczoznawcy. Wójt nie ma nawet prawa dyskutowania z tą 
wyceną. Na ogół jest tak, że po uzyskaniu wyceny to ten od którego kupujemy 
zaskarża, bo uważa, że cena jest zbyt niska. Natomiast , jeżeli jest taka sytuacja, że 
ktoś chce oddać nieodpłatnie to nie ma z czym dyskutować. Nabycie majątku 
nieodpłatnie na rzecz gminy to jest to bez wątpienia wartość dodana do majątku gminy. 
Pan Łukasz Franiak – Czy nie powinniśmy zmienić daty na 23? 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Tak, oczywiście. 
 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 17 osób, przy 1 głosie wstrzymującym się,  Rada Gminy 
podjęła Uchwałę nr XXXV/108/2017 z dnia 23 października 2017 r. w sprawie 
zasad nabywania nieruchomości gruntowych przeznaczonych na komunikację 
nie stanowiących publicznych dróg gminnych;  
 
12. wyrażenia zgody na udzielenie dotacji z budżetu Gminy Pruszcz Gdański 
w wysokości wyższej niż określona w art. 80 ust. 2 ustawy o systemie oświaty 
dla publicznych przedszkoli prowadzonych przez osoby fizyczne lub prawne 
inne niż jednostka samorządu terytorialnego 

Projekt uchwały odczytała Bożena Chodkowska – Kierownik Oświaty i Spraw 
Społecznych. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 



Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18   osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXV/109/2017 z 
dnia 23 października 2017 r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji 
z budżetu Gminy Pruszcz Gdański w wysokości wyższej niż określona 
w art. 80 ust. 2 ustawy o systemie oświaty dla publicznych przedszkoli 
prowadzonych przez osoby fizyczne lub prawne inne niż jednostka samorządu 
terytorialnego; 
 
13. zmieniająca Uchwałę nr XXV/79/2016 w sprawie trybu udzielania i rozliczania 
dotacji dla publicznych i niepublicznych przedszkoli oraz innych form 
wychowania przedszkolnego działających na terenie Gminy Pruszcz Gdański 
prowadzonych przez podmioty inne niż jednostka samorządu terytorialnego 
oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 
Projekt uchwały odczytała Bożena Chodkowska – Kierownik Oświaty i Spraw 
Społecznych. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Karol Kardasiński – W kwestii uchwały korzystając, że pani Bożena jest, 
chciałem zapytać się jak z opłatami dla dzieci 6-letnich, wiem, że były pewne problemy 
nie tylko w naszej gminie, jak to rozliczać. Nie było jasnej odpowiedzi ministerstwa czy 
5 godzin + złotówkę, czy można to przekazywać, czy można więcej od 6-latków. 
Mówię o tej zmianie ustawowej, że teraz 6-latki jeszcze zostały w przedszkolach? 
Pani Bożena Chodkowska – Zmiana ustawowa wprowadziła brak jakichkolwiek 
dodatkowych, pobieranych opłat dla dzieci 6-letnich. Nie mówię tu o wyżywieniu, 
ponieważ ono zawsze stanowiło oddzielne dochody. Jeżeli dziecko powyżej 5-ciu 
godzin uczestniczy w wychowaniu przedszkolnym, załóżmy 10 godzin, to za te 5 
godzin płaci złotówkę, ale dziecko od 3 do 5 lat. Jeżeli chodzi o dzieci 6-letnie to 
ustawowo są one zwolnione z tej opłaty.  
Pan Karol Kardasiński – Gdańsk to tak rozwiązał, że można pobierać złotówkę. Już 
widziałem ich pismo, które przekazali do przedszkoli w Gdańsku. Oni twierdzą, że w 
związku, że w ustawie jest zapis, że wysokość tej opłaty nie może być wyższa niż 
złotówkę za godzinę zajęć. Chciałem tylko rzucić temat. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Wprowadzić opłaty panie radny? Taka jest 
pana sugestia? 

Pan Karol Kardasiński – Byłoby złotówkę, bo wtedy jest zwolnienie dla budżetu 
jednak naszego. Jeżeli ktoś dziecko w przedszkolu 6-letnie zostawia no to widzę, że 
taka interpretacja powoli idzie, więc nie wiem czy nas to nie czeka. Nie wiem czy 
zrobimy to w tym roku czy może w przyszłym, bo będzie już może jakaś wiążąca 
interpretacja.  Rzucam ten pomysł, że jest. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXV/110/2017 z 
dnia 23 października 2017 r. w sprawie zmieniająca Uchwałę nr XXV/79/2016 
w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych 
przedszkoli oraz innych form wychowania przedszkolnego działających na 
terenie Gminy Pruszcz Gdański prowadzonych przez podmioty inne niż 
jednostka samorządu terytorialnego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 
ich pobrania i wykorzystania; 



 

IX. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Pan sołtys Leszczyński – zdewastowany 
przystanek. Mam prośbę, żeby na bieżąco zgłaszać. Chociaż przystanek w Rusocinie 
wiemy jaki  jest, ubolewamy. Zrobimy zestawienie kiedyś ile wydajemy pieniędzy na 
naprawę. Proszę Państwa, gorąca prośba, że oprócz napraw to jeszcze edukacja 
przede wszystkim, bo koszty napraw rosną drastycznie i może się zdarzyć, że 
zabraknie nam środków na ważne inwestycje. 

Dojście do świetlicy gminnej to jest poważniejsza sprawa. Musi się to znowu 
znaleźć w inwestycjach. Droga ta to jest duży projekt inwestycyjny. O tym, że jest takie 
dojście my wiemy. Mam nadzieję, ze w przyszłym roku lub kolejnych latach znajdzie 
się to w budżecie. 

Lewoskręt Żuławka – Pana sołtysa już nie ma. Temat powielany wielokrotnie. 
Była wizja w terenie. Panowie kierowcy, nie dyrektorzy za biurka powiedzieli, że ta 
korekta skrzyżowania jakie w tej chwili zostało zrobione nadzorowane przez pana wice 
wójta jest absolutnie wystarczająca. Natomiast mówienie o tej działce, którą gmina 
wzięła w rozliczeniu za opłatę adiacencką, czyli nie wpłynęła gotówka do gminy tylko 
była wycena działki, wzięliśmy ją w rozliczeniu, to za wygospodarowanie z tego terenu 
300 czy 400 metrów na taką zawrotkę powoduje wyłączenie tej działki spod zabudowy. 
Ona traci parametry działki budowlanej. Będzie nas to kosztowało ubytek z budżetu 
majątku o wartości ponad 100 tyś. złotych + opłaty z tytułu wyłączenia z produkcji rolnej 
przez okres 10 lat tego terenu, który będzie zajęty pod zawrotkę autobusową. Jeśli 
będzie Państwa taka wola bardzo proszę, natomiast na dzisiaj nie ma takiej potrzeby 
technicznej ,bo tak stwierdzili na miejscu kierowcy autobusów.  

Dziewięć Włók – o tym już mówiliśmy. Pan wójt w przerwie zadzwonił do spółki 
Eksploatator. Spółka poinformowała, że tak jak zrobiono kontrolę hydrantów w Mokrym 
Dworze, zrobiono też w Dziewięciu Włókach. Pan sołtys nigdy nie zgłaszał, że coś nie 
działa. Mamy 2000 hydrantów i co roku jest plan kontroli tych hydrantów. Jest na to 
przeznaczane 200 tyś. zł. Są naprawy oraz uzupełniane tabliczki, które też są 
dewastowane. Niziny na dzisiaj są w 99% sprawdzone. Część wyżynna też jest 
sprawdzana. To nie jest tak, ze się nic nie dzieje. Jesteśmy w kontakcie z Ochotniczymi 
Strażami Pożarnymi, które również często biorą udział w tych przeglądach.  

Przystanek- dojazd dzieci do szkół- też zwrócimy uwagę w Cieplewie. Kładka w 
Cieplewie – kilka rzeczy wymaga uzupełnienia. Poręcz,  zaraz po sesji pan wójt 
podjedzie i zobaczy. 

Wpłynęło jakiś czas temu od Pana Karola w ramach informacji publicznej pismo, 
żeby z rady gminy przekazać wszystkie pisma, które były kierowane do wiadomości 
rady gminy. Przesunęliśmy termin odpowiedzi nie dlatego, że nie chcemy odpowiadać, 
tylko, że jak państwo wiecie borykamy się z problemami kadrowymi i z tymi problemami 
będziemy się jeszcze długo borykali. Chciałabym powiedzieć jak będzie wyglądał 
mechanizm udzielenia odpowiedzi na ten wniosek pana radnego. Musimy zebrać 
wszystkie pisma, skserować, zanonimizować, zeskanować i wysłać. Na końcu te 
zanonimizowane ksera wyrzucić. Jak będzie taka wola to oczywiście możemy to 
zrobić. 
Pan Karol Kardasiński – Poprosiłem o skan, a nie o ksero. Powiedziałem, że nie ma 
problemu z terminem, ja się nie upieram. Mogę to zrobić sam.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Do czego zmierzam…..   
Pan Karol Kardasiński –  Nie myślałem, że będzie to taki problem. Bez sensu tutaj 
pani wójt demonizuje, że jestem takim złym człowiekiem, bo komuś robię pracę. Nie 
chciałem tego, uznałem, że tych pism jest niewiele w tym roku. Stwierdziłem, że  nie 



będzie to problem. Skoro jest ich tak dużo to przyjdę, przeczytam, uważam, że nie ma 
problemu.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Jeśli Państwo do nas kierujecie pismo, a tych 
pism wpływa trochę o informację, Państwu jako radnym nie ma najmniejszego 
problemu, możemy udostępnić. Możecie  przyjść, wziąć dokumenty  i skorzystać z nich 
na miejscu. My wówczas nie musimy anonimizować. Jeżeli wysyłamy na zewnątrz 
musimy wykonać dużo pracy, nie do końca Państwa satysfakcjonujące. Państwo nie 
będziecie czasami znali całości sprawy w związku z czym, że musimy pewne dane 
wykreślić. 
Pan Karol Kardasiński –  Dobrze. Jeżeli jest to możliwe, jest to w protokole, to 
rezygnuję z tego dostępu do informacji. Przyjdę sobie przeczytam. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Bardzo dziękuję.            
 
X. Informacja Wójta Gminy o oświadczeniach majątkowych za rok 2016 
złożonych przez kierowników jednostek organizacyjnych, osoby wydające 
decyzje administracyjne oraz osoby zarządzające gminną osobą prawną. 
 
W/w informacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 

XI. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o oświadczeniach majątkowych 
za rok 2016  złożonych przez radnych. 
W/w informacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 

XII. Informacja o oświadczeniach majątkowych za rok 2016 złożonych przez 
Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy.  
 
W/w informacja stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 

XIII. Wolne wnioski. 
Pan Karol Kardasiński – Nie miałem wolnych wniosków, ale nasunął mi się w trakcie 
demonizacji znowu mojej osoby. Mam w takim razie wniosek taki, żeby pan 
przewodniczący przed każdą sesją, tak jak to się dzieję w innych radach gmin, 
informował ile pism wpłynęło do wiadomości rady gminy w okresie międzysesyjnym. 
My jako radni nie jesteśmy w stanie tego zweryfikować. Stąd ta moje prośba, bo 
wygląda na to, że tych pism jest dużo, a my jako rada nie jesteśmy informowani, skoro 
to jest taki wielki problem, żeby przesłać za ten rok. Liczyłem, że są to 3 lub 4 pisma. 
Okazuje się, że skoro ich jest tak dużo i zajmie to lata, ja sobie to przeczytam, a pan 
przewodniczący, żeby mógł informować wpłynęło od np. mieszkańców Straszyna w 
związku z działką w Jagatowie do wiadomości rady gminy. 
Poza tym, doszły mnie słuchy, nie byłem na ostatniej sesji rady gminy. To chyba z ust 
pani wójt wypłynęło,  bo tak mnie koleżanki radne poinformowały, iż pani wójt twierdzi, 
że jestem prowadzącym stronę „Gmina Pruszcz Gdański Watch” na facebook. 
Informuję, że nie.  Ja nie mówię, że pani wójt tak twierdzi. Może pani mi potwierdzi. 
Jeżeli ma pani jakieś dowody, to proszę bardzo, możemy to zweryfikować. Nie mam 
akurat nic do ukrycia i do zarzucenia sobie. Chciałbym po prostu, żeby takich 
insynuacji nie było, bo to się potem odbija. Ja słyszę od radnego czy od sołtysa, że ja 
wypisałem post na proboszcza. Przecież to jest jakaś bzdura. Dlaczego miałbym do 
proboszcza własnej parafii mieć zarzuty o to, że organizuje jakąś imprezę. Jest to jakaś 
abstrakcja. 
Pan Przewodniczący Marek Kowalski – Panie Radny ja oczywiście mogę na każdej 



sesji poinformować ile pism wpłynęło od sesji do sesji, ale nie ma żadnego problemu, 
żeby każdy radny mógł podejść do kancelarii rady gminy i zapoznać się z pismami. 
Teczka jest. Pani z kancelarii rady na pewno udostępni. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Pozwoliłam sobie na informację szerszą, 
ponieważ napisaliśmy do pana, że przedłużamy ten termin o dwa miesiące. Chciałam 
wyjaśnić dlaczego o dwa miesiące, gdyby chciałby z nami pan się skontaktować i pytać 
o przyczynę. Temat zamknięty.  

Jeśli chodzi o drugi temat to przepraszam, ale plotkami się nie zajmuję, więc nie 
będę na to odpowiadała czy pan prowadzi czy nie. Mam więcej ważniejszych rzeczy 
na głowie, a nie plotki. 
XIV. Zakończenie sesji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  W wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że XXXV Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VII Kadencji została 
zakończona o godz. 13:00. 
 
Protokołowała: 
Marta Nowicka 
 
Protokół został przyjęty na XXXVI Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański  VII kadencji w 
dniu 29 listopada 2017 r. 
 
 
 

 
 
    


